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Během únorového zasedání Rady pro obecné záležitosti, které se konalo v Bruselu, 

se ministři zaměřili na přípravu nadcházejícího zasedání Evropské rady 

a dodržování zásad právního státu v Polsku. Na okraj Rady proběhlo i neformální 

setkání s předsedkyní Rady ministrů Bosny a Hercegoviny. 

Během ranního neformálního setkání proběhla debata o míře připravenosti Bosny 
a Hercegoviny k zahájení přístupových rozhovorů. 

„Ocenili jsme pokrok, jaký tato balkánská země učinila při plnění kritérií, ale také 

konstatovali, že před případným zahájením přístupových jednání musí být do března 

dořešeny i poslední zbývající kroky, především v oblasti volebního zákona,“ okomentoval 
setkání ministr Dvořák. 

Prvním bodem jednání Rady samotné byla příprava nadcházející březnové Evropské rady, 

jejímž cílem bylo představit a prodiskutovat témata jakými jsou Ukrajina, bezpečnost 
a obrana, či situace na Blízkém východě. 

„Česko vítá pravidelný návrat k tématu Ukrajiny včetně opakování silné vojenské, finanční 

a rekonstrukční podpory,“ řekl ministr Dvořák a zdůraznil také význam diskuse 

o evropské obraně a bezpečnosti, podporu odolnosti, inovací a konkurenceschopnosti 
evropského obranného průmyslu, a to i ve světle nadcházejícího sdělení Evropské komise. 

 „Jsme si také vědomi tragické humanitární situace v Gaze, a proto podporujeme 

zabezpečení přístupu k pomoci,“ dodal ministr v kontextu diskuze o aktuální situaci 
na Blízkém východě. 

Druhým bodem jednání byla situace týkající se právního státu v Polsku v kontextu článku 

7 Smlouvy o EU, a to přímo na žádost Polska. „Oceňuji proaktivní přístup Polska a jeho 

odhodlání tyto otázky řešit, ale je důležité zajistit, aby po politických proklamacích 
následovaly konkrétní kroky v praxi," řekl Dvořák. 

Ministr Dvořák ve svých vystoupeních zdůrazňoval především význam jednoty 

a společného postupu členských států EU při řešení aktuálních výzev a podporoval diskusi 

o dalších důležitých tématech včetně zemědělství, která by podle Česka měla být zařazena 

na program nadcházející Evropské rady. 

V rámci bodů v části Různé ministři také vyslechli informaci na žádost Francie 

k zahraničnímu vměšování do volebních procesů a informaci na žádost Dánska 

ke vztahům EU a Spojeného království, pokud jde o aktuální kroky UK u rybolovu. 

Konečně byl také zmíněn nedávný společný dopis ministrů zahraniční Slovinska, 
Slovenska, Rakouska a Česka k Černé Hoře v kontextu rozšíření EU.  


